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INFORMACE MĚSTSKÉHO ÚŘADU 

   

INFORMACE STAROSTY MĚSTA 

Vážení spoluobčané,  

     v minulých měsících jste do svých domovů dostali anketní formuláře, které jsou 
součástí zpracování dokumentu „Strategie Města Kostelec na Hané na období               
2015 – 2020“. Na základě těchto dotazníků budou zpracovány definice vize města              
a stanovení prioritních oblastí a cílů města, které budou propojeny s dalšími 
strategickými dokumenty, jako je územní plán města a strategie mikroregionu. Dále 
bude zpracován akční plán, který bude zahrnovat jednotlivé projekty, rozvojové aktivity 
a opatření pro naplnění strategických cílů, včetně přiřazení kompetencí, termínů                  
a finančního krytí. Chtěl bych poděkovat všem, kteří dotazník vyplnili a dali tak najevo, 
že jim není lhostejný další rozvoj našeho města. 

     Na dubnovém zastupitelstvu bylo schváleno zahájení kroků ke zpracování žádosti 
na výstavbu sběrného dvora. Bylo rozhodnuto na základě vydání avíza Ministerstva 
životního prostředí a podmínek dotačního titulu „Výstavba a modernizace zařízení pro 
sběr, třídění a úpravu odpadů“, kde dotace ze způsobilých výdajů může dosáhnout až 
do výše 85 %. Při obrovské nárůstu veškerého produkovaného odpadu v našem městě 
si myslím, že by tento projekt měl patřit mezi hlavní investiční akce města na příští 
období. 

     Dále bych se chtěl zmínit o kostelecké sokolovně. Začátkem května jsme adresovali 
na Českou unii sportu další naši nabídku se žádostí o bezúplatný převod sokolovny do 
majetku města. Chtěli jsme, pokud nám bude vyhověno, přebudovat sokolovnu na 
městský spolkový dům, který by zachoval a rozšířil možnosti aktivit, které se 
v sokolovně provozovaly. Jsme si vědomi, že by to nebyla jednoduchá záležitost, 
vzhledem ke špatnému technickému stavu budovy a zařízení a s tím souvisejících 
nemalých finančních prostředků, které by se musely vynaložit na opravy a provoz. Dle 
mého názoru, všichni zastupitelé cítí povinnost pro tuto, za pět roků stoletou dominantu 
v centru města něco udělat. Bohužel se ani tentokrát, byť nás v těchto krocích velmi 
podporují okresní a krajská organizace České unie sportu, nepodařilo pány z výkonného 
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výboru České unie sportu v Praze přesvědčit o správnosti našeho kroku. Je mi to 
upřímně líto, ale budeme i nadále vyvíjet další aktivity při jednání o této budově. 
Současný majitel zatím nemá zájem a jeho jediným cílem je prodej budovy. Vzhledem 
k těmto skutečnostem a s ohledem na to, že za čtyři roky Česká unie sportu k této 
záležitosti zaujímá svoje stejné, a myslím si špatné stanovisko, rozhodla rada města            
o ukončení nájemní smlouvy a to k 31. 8. 2015. 

     Na závěr bych chtěl napsat pár řádků k naší největší letošní kulturní akci, kterou bylo 
24. Setkání Kostelců. Myslím si, že setkání, které se k nám vrátilo po 16 letech, bylo 
zdařilé, že jsme se všichni dobře bavili a náročný celodenní program jsme zvládli velmi 
dobře. Obzvláště naši přátelé ze Slovenska roztančili a rozezpívali mnoho účastníků 
setkání a to nejen při jejich vystoupení na podiu, ale i pod pergolou Penzionu Sport, kde 
hráli a zpívali několik dalších hodin. Velkým zážitkem bylo vystoupení legendy naší 
pop music, nestárnoucího Josefa Laufera, který svým vystoupením uzavřel kulturní 
program našeho setkání. Chtěl bych také poděkovat za krásná vystoupení našich 
souborů a účinkujících a za vzornou reprezentaci města těm, kteří se účastnili 
sportovních klání, hasičské soutěže a střelcům z mysliveckého sdružení. Musím také 
poděkovat všem, kteří na přípravách a průběhu této události pracovali. Myslím si, že 
výsledek akce a ohlasy od účastníků hovoří za vše. 

     Na úplný závěr si dovolím poprosit nás - obyvatele Kostelce na Hané. Nebuďme 
lhostejní k těm, kteří se neumí chovat k veřejnému prostranství a majetku města, 
nenechme si ho devastovat. Určitě je nás v Kostelci více, kteří chceme, aby zde byl 
pořádek a aby se město dále a lépe rozvíjelo. 

    Ladislav Hynek,  
starosta města 

 

INFORMACE MÍSTOSTAROSTY MĚSTA 

Úprava veřejného prostranství 

     Přišlo jaro, příroda se začala probouzet a město ožilo. Jak se zazelenaly trávou 
plochy na zrekonstruovaném náměstí, hned bylo vidět, jak náměstí prohlédlo. Nejeden 
návštěvník našeho města centrum chválí. Jsou tu však stále určité nedostatky, které 
postupně napravujeme dle možností rozpočtu města. Jako první přišly na řadu nástěnky 
umístěné na ulici Tyršova. Nástěnky, které využívaly kostelecké spolky a organizace 
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byly v havarijním stavu - rozbité, rezavé, zatékalo do nich a některé nešly zavírat. Město 
nechalo staré nástěnky odstranit a umístilo na stávající místo nové. 

                 Původní nástěnky                      Nové nástěnky 

     V minulém čísle Kosteleckých novinek jsem psal o začátku ozeleňování našeho 
města. O tom, že v osazování stromků pokračujeme, svědčí nová výsadba 8 listnatých 
stromů na ulici Tyršova. Zde jsme vysadili stromy druhu Acer platanoides ´Globosum´ 
- Javor mléč. Tento druh je hojně využíván pro řadovou výsadbu v místech s omezeným 
prostorem jak v zahradách, tak parcích a městech.  

    Nově osazené stromy před obchodem potravin – večerky a u parku P. Bezruče 

     Došlo i na opravu desek na lavičkách v parku Petra Bezruče. Postupně se snažíme 
dávat park do podoby, který bude  reprezentovat naše město a bude důstojným místem 
pro připomenutí památky básníka Petra Bezruče, který v našem městě žil.  
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     Na Jakubském náměstí v altánku byly po vnitřním obvodu nainstalovány lavice na 
sezení. 

 
Zrekonstruované lavičky v parku P. Bezruče         Vybudované posezení v altánku 
 
Nová fasáda na bowlingu 

     Během měsíce května jsme nechali opravit fasádu na bývalém kině (dnes bowlingu) 
na ul. Třebízského. Během přestavby kina na bowling již na opravu fasády nezůstaly 
žádné finanční prostředky. Fasáda se nacházela v havarijním stavu a omítka v nejednom 
případě opadávala na kolemjdoucí.  

     V rámci nové fasády byly vyměněny i svody a okapy. Na fasádu byla zvolena 
neutrální barva světle šedá s tmavou kombinací šedi. 

          Začátek rekonstrukce fasády                                 Konečná podoba fasády  
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Vybudování vjezdu k farnosti 

     Před plánovaným setkáním Kostelců jsme vybudovali v centru města vjezd 
k Římskokatolické farnosti. Již v této době se počítalo s využitím části prostorů farnosti 
k plánovanému setkání. 

 
Řešení bioodpadu v našem městě 

     Bylo nám zřejmé, že kompostéry problematiku 
bioodpadů v našem městě kompletně nevyřeší. 
Z tohoto důvodu jsme požádali o dotaci Státní fond 
životního prostředí na pořízení prostředků pro 
separaci biodpadu. Požadovali jsme dotaci na pořízení 
500 kusů kontejnerů na bioodpad s objemem 240 litrů 
a 2 kusy kontejnerů na bioodpad o objemu 13 m3. 
V získání dotace jsme byli úspěšní. Z celkové částky 
634.403,- Kč obdrží město 90 % dotace. Jakmile 
proběhne administrativní proces a vítězná firma nám 
dodá nádoby na bioodpad, budeme je s největší 
pravděpodobností rozdávat občanům stejným 
způsobem jako kompostéry. Svoz bioodpadu z těchto 
nádob bude provádět specializovaná firma, která bude 
svoz uskutečňovat dle potřeby našich občanů. 
Bioodpad bude končit v blízkých kompostárnách.  
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Výročí osvobození 

     Tak jako v minulých letech, tak i letos v rámci 
70. výročí osvobození Československa položili 
zástupci vedení města starosta Ladislav Hynek a 
místostarosta Mgr. František Horák kytici 
k pomníku obětem 2. světové války, který je 
umístěný na Jakubském náměstí před radnicí.  

 
Za výše uvedené články Mgr. František Horák 

                                                místostarosta města 
 
 

 
 

ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ MĚSTA – PŘEHLED 2009 - 2014  

Celkové množství odpadů v tunách 

 
Druh odpadu 2009 2010 2011 2012 2013 2014 
 

Komunální odpad (popelnice) 
 

823,6 858,2 889,1 870,5 848,3 890,7 

Tříděný odpad (papír, sklo, 
plasty) 93,6 86,6 84,5 86,4 89,5 87,6 
 

Nebezpečný odpad 
 

4,3 2,4 4,3 3,9 4,0 4,6 

Objemný odpad (kontejnery 
jaro, podzim) 46,3 50,6 38,9 34,0 54,7 49,9 

Ostatní odpady (odpadkové 
koše, úklid města) 57,6 30,6 28,3 19,3 16,1 14,8 
 

Hřbitov (kontejner) 
 

18,7 14,4 14,8 28,4 10,0 10,8 
 

Odpady celkem (v tunách) 
 

1014 1043 1060 1043 1023 1058 
 

Náklady celkem (v mil. Kč) 
 

1,89 1,95 2,14 1,98 2,01 2,06 
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Uvedený přehled ukazuje po přechodném období 2012 - 2013, nepříznivé trendy 
nárůstů: 

 množství směsného komunálního odpadu 
 celkového množství vyprodukovaného odpadu 
 nákladů na likvidaci odpadu 

      Negativní trend zvyšování množství odpadu a nákladů na likvidaci je doprovázen 
stagnujícím množstvím tříděného odpadu. Ke stagnaci množství tříděného odpadu 
došlo i přes investice vynaložené ke zvýšení množství kontejnerů a míst určených ke 
sběru tříděného odpadu. 

     Od letošního roku nabyla účinnosti novelizovaná ustanovení zákona o odpadech, 
která přináší nové povinnosti v zajišťování likvidace komunálních odpadů, které 
přinesou nárůst celkového množství odpadů a zřejmě i nákladů na jejich likvidaci.           
V této souvislosti je k zajištění místa pro oddělené soustřeďování biologických odpadů 
rostlinného původu, přistaven velkoobjemový kontejner v prostoru před oplocením 
areálu staré čistírny odpadních vod. Kontejner je určen pouze pro ukládání biologického 
odpadu rostlinného původu, kterým se rozumí biologicky rozložitelný komunální 
odpad, který neobsahuje, ani nepřišel do kontaktu s biologickým odpadem živočišného 
původu nebo s vedlejšími produkty živočišného původu. Jedná se např. o trávu, plevel, 
listí, větve dřevin, zbytky z ovoce a zeleniny. K rozšíření počtu složek tříděného odpadu 
je na stanovišti kontejnerů u Mlýnské strouhy na ulici Tyršova umístěn kontejner ke 
sběru kovových obalů. Jedná se např. o plechovky od potravin, nápojové plechovky, 
nádoby od kosmetiky a ostatní kovové obaly. 

     V přízemí městského úřadu ke stávajícímu boxu na sběr inkoustových tonerů           
a cartridgí do tiskáren přibyla sběrná nádoba společnosti EKOLAMP a E-box 
společnosti ASEKOL.  

     Sběrná nádoba EKOLAMP je 
určená ke zpětnému odběru 
světelných zdrojů. Do této nádoby 
patří: úsporné kompaktní zářivky, 
výbojky, lineární (trubicové) zářivky 
do délky 40 cm, světelné zdroje s LED 
diodami. Do této nádoby nepatří: 
klasické žárovky, reflektorové 
žárovky, halogenové žárovky, lineární 
(trubicové) zářivky nad 40 cm.  
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     E-box je určen pro sběr drobných elektrozařízení: např. nefunkční kalkulačky, 
telefony, drobné počítačové vybavení, walkmany, MP3 přehrávače. Součástí E-boxu je 
B-box určený k odebírání přenosných baterií a akumulátorů. 

     V letošním roce byly občanům, kteří projevili zájem ve věci bezplatného pořízení 
kompostéru, požadované kompostéry vydány. Jejich pořízením, při předpokladu 
aktivního využívání, jsou vytvořeny předpoklady k předcházení vzniku komunálních 
odpadů a v konečném důsledku zvrácení vzrůstajícího množství komunálního odpadu 
likvidovaného pomocí sběrných nádob (popelnic apod.). Zda se tento předpoklad 
vyplní, bude záležet pouze na přístupu občanů. Tento krok, společně s maximálním 
tříděním odpadů, je krokem k zajištění toho, aby poplatek na likvidaci komunálních 
odpadů nebylo potřeba v nadcházejícím období navyšovat.  

     A proto dnes o to více platí:    TŘIĎTE ODPAD – MÁ TO SMYSL! 

Ing. Jiří Štěpán 
 

 

MATRIKA – VÍTÁNÍ DĚTÍ 
 

     Dne 18. 4. 2015 byly v obřadní síni kostelecké radnice přivítány panem 
místostarostou Mgr. Františkem Horákem tyto děti: 

* Kristýna Zvozilová          * Adam Neumann 
* Agáta Ferková                    * Magdalena Kalábová 
* Barbora Drozdová          * Ema Krmelová 
* Ella Stodolová                     * Valentýna Vyhlídalová
                      
      

     S programem vystoupily děti ze souboru Malý Kosíř pod vedením paní Miluše 
Dopitové. Na miminka dohlížela zdravotní sestra paní Vladimíra Křížková. Dárečky 
pro děti věnovalo město Kostelec na Hané. Kytičky připravilo Květinářství Květuše 
Ptáčková z Kostelce na Hané. Našim novým občánkům a jejich rodičům přejeme do 
života hodně zdraví, štěstí, lásky a také hodně úspěchů.  
 

Ing. Radka Grygarová, matrikářka 
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MĚSTSKÁ KNIHOVNA 

S knihou za zábavou a poučením!!! 
(výběr z nových knih ve fondu městské knihovny) 

 
Browder, B.  Rudý zákon – skutečný příběh o korupci v Kremlu, vraždě          

a boji jednoho muže o spravedlnost 
Burkert, I.  Všechny cesty vedou do Říma – luxusní barevný cestopis, 

který vznikal během neobyčejné autorovy cesty na vysokém 
kole z Hradce Králové do Říma 

Cook, R.  Vražedná aplikace – nový román mistra lékařských thrillerů 
Davis, B.  Ztráty & nálezy – dojemný příběh o třech lidech, kteří zjistí, 

co znamená láska a život 
Ditrych, B.  Proč Javoříčko? – zastřelení 38 nevinných a bezbranných 

mužů v Javoříčku za 2. světové války je neomluvitelné                 
a vraždou navždy zůstane 

Landsman, D.  Deníček moderního fotra, aneb, Proč by muži neměli mít děti? 
– humorný román o tom, jak to může vypadat, když se muž 
ocitne na mateřské dovolené 

 Levně a chutně – tak pojďte vařit s novými recepty TV Nova, 
to půjde samo 

Mára, J.  Střípky z Evropy – tentokrát vás Márovi pozvou k cestám po 
našem domovském kontinentu, po Evropě 

Moriarty, L.  Na co Alice zapomněla – nádherný čtivý román pro ženy 
Nesbo, J.  Policie – 10. díl krimi série o detektivu Harrym Holeovi 
Palmer, I.  Zahrada na balkoně – i na malých prostorách, jakými jsou 

balkon nebo terasa, můžete vybudovat útulnou a krásnou 
zahradu 

Patterson J.  Neznámý soupeř – výborná detektivka od nejlepšího 
spisovatele poslední doby 

Šloupová, A.  Když se lidé povedou – autorka v knize píše o známých, 
úspěšných lidech, bardech neuvěřitelné generace, kteří „uměli 
koukat a uměli žít“ 

Vašíček, A.  Tajemství Ďáblovy bible, Tajuplné objevy, Vesmírné přízraky 
– knihy o tajemnu od nejakčnějšího českého záhadologa 
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Vaňková, L.  Zapomenutý král – autorka otevírá čtenářům pozoruhodné 
období v dějinách Českého království za vlády Václava I. 

Vondruška, V.  Husitská epopej II. – druhý díl husitské ságy se odehrává 
v letech 1416-1425 za časů hejtmana Jana Žižky 

 
Pro děti a mládež 
Braunová, P.  Rošťák Oliver, Rošťák Oliver a Marica čarodějka, Rošťák 

Oliver a korále pro mořskou vílu – první, druhé a třetí čtení        
o dobrodružstvích Olivera a jeho kamarádů  

Burdová, M.  Volání sirény. Prokletí – fantasy pro mládež; Larissa je siréna, 
moře jí přikazuje zabíjet muže, touží uniknout dávnému 
prokletí… 

Green, J.  Příliš mnoho Kateřin – dívčí román o tom, že není nutné být 
mladistvým géniem, abyste změnili svět… 

Hynnarová, B.  Smysly zvířat – ve dvou knihách jsou představeny smysly          
a jejich obdivuhodná funkce ve světě zvířat 

 Království zvířat – exkluzivní alba představují bohatost               
a různorodost světové fauny 

Lebeda, J.  Medovníček a řeka Modrávka – další pohádky veselého 
lesního skřítka, který má rád včelky, děti a zvířátka 

 Ledové království – příběh plný dobrodružství, čar a kouzel 
v království Arendelle 

Schuster, H.  Kaštánkova dobrodružství – příběhy klučiny Kaštánka, který 
se narodí jednou za dlouhých sto let 

Straffi, I.  Klíč k harmonii – jestli věříš v kouzla a sníš o lepším světě, 
staň se vílou jako Winx! 

 Tajný deník Violetty. Nová sezóna – už dospělejší Violetta je 
zamilovaná hlavně do života a pořád si píše deník 

Vašíček, A.  Zajatci Ďáblova chřtánu – dobrodružný příběh plný záhad a 
děsivých odhalení  

Vebrová, S.  Ducháčkovic rodina, aneb, Strašidla mezi námi – nechte se 
pozvat do  tajemného světa duchů, nuda tam rozhodně nebude! 

 
Komiksy:  Asterix a La Traviata, Asterix a Normani, Asterix. Sídliště 

bohů, Lucky Luke. Ve stínu vrtných     věží. Rivalové z 
Painful Gulche, Simpsonovi. Hokus pokus brutalběs. 
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Vážení čtenáři, 

     téměř 50 dětí z mateřské školy a 1. stupně ZŠ se svými vychovatelkami i rodiči se 
setkalo 4. března v knihovně s malířem a ilustrátorem dětských knih Adolfem Dudkem. 
Jeho show s názvem Pohádkové kreslení dětem netradiční formou představila sedm 
klasických českých pohádek od Perníkové chaloupky až po Šípkovou Růženku. Malíř 
kreslil na keramickou tabuli obrázky z pohádkových knížek, děti i dospělí mohli aktivně 
dokreslovat. Malí návštěvníci se smáli od začátku až do konce programu. Představení 
pan Dudek zakončil autogramiádou na čela i ruce diváků. 20. března 2015 se již podruhé 
konalo Vyhlašování a oceňování nejlepších čtenářů za rok 2014. Naší nejlepší čtenářkou 
je Božena Šmídová, navštěvuje knihovnu každých 14 dnů, v loňském roce přečetla 330 
knih a 165 periodik. Paní Jaroslava Laurenčíková byla vyhodnocena jako nejlepší              
a nejvěrnější čtenářka již v loňském roce, knihy si půjčuje 1 krát za měsíc také přes 50 
let, v roce 2014 přečetla 242 knih. Nejmladší nejlepší dětskou čtenářkou – nečtenářkou 
je Nela Soldánová, má 7 roků, v loňském roce ještě neuměla číst, ale společně 
s maminkou, babičkou a tetou přečetly a Nela odposlouchala 60 pohádkových knih. Je 
dobře, že se dospělí věnují dětem v četbě knih, teď už si Nela může číst sama. Nejlepším 
dětským čtenářem je také Tomáš Brabec, má 8 roků. Navštěvuje knihovnu s maminkou 
1 krát za měsíc. Na svém kontě má 131 knih, nejraději si prohlíží a čte encyklopedie o 
zvířatech a rostlinách. Nejlepší čtenářkou za mládež byla vyhlášena a oceněna Veronika 
Otáhalová, má 13 let, i při náročném studiu na víceletém gymnáziu si najde čas na čtení 
knih, přečetla jich 91. Ocenění čtenáři dostali diplom, poukázku na koupi knihy, dospělí 
kytičky a děti sladkosti. Odměnou pro všechny čtenáře naší knihovny, přišlo 49 
návštěvníků, byla cestovatelská beseda Jiřího Máry s rodinou. Pestrá projekce autora 
cestopisů nás tentokrát zavedla do Země vycházejícího slunce – Japonska. 

     Již podruhé jsme ve spolupráci s paní Markétou Jehlářovou zorganizovali Noc 
s Andersenem, tato akce je mezi dětmi velmi oblíbená. Letos se konala 27. března. 
Účastnilo se 22 dětí ve věku od 7 do 10 let. Povídali jsme si o pohádkách Hanse 
Christiana Andersena a Jana Drdy, který má v letošním roce stoleté výročí. Nechybělo 
ani noční dobrodružství, děti večer s baterkami po vytyčené trase v Kostelci na Hané 
hledaly a plnily pohádkové úkoly. Zhlédli jsme pohádku Nejkrásnější hádanka a poté 
jsme si ustlali mezi regály knih. Ráno po snídani všichni spokojeně odcházeli, akce se 
vydařila a hlavně se podařilo, co bylo cílem – podpořit v dětech čtenářství. V pátek       
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17. dubna se návštěvníci knihovny setkali se záhadologem, scénaristou a spisovatelem 
Arnoštem Vašíčkem. Autor nám představil nejzajímavější objevy ze svých cest do více 
než osmdesáti zemí. Besedu doplňovalo promítání unikátních videozáznamů. 
Velikonoční čteníčko bylo plné říkanek, koled, pohádek a her. Tvořili jsme slepici 
s nazdobeným vajíčkem. V dubnu jsme si povídali o zvířatech, nechybělo ani čtení 
pohádky a básní. Zahráli jsme si pohádku O budce. Z ruliček papíru jsme vyrobili páva, 
lva a motýla. 
 

Pasování na čtenáře se stalo v Kostelci tradicí 

     Cesta ke čtení je v dnešní době pro děti čím dál složitější, proto je třeba, aby škola, 
knihovna a hlavně rodiče byli dětem při práci s knihou nápomocni a podporovali je.        
O tom, že se letošní prvňáci naučili číst, nás přesvědčili při návštěvách knihovny během 
školního roku. Ve čtvrtek 4. června se již potřetí v Městské knihovně Kostelec na Hané 
uskutečnilo pasování žáků prvních tříd na rytíře řádu čtenářského a také na čtenáře 
kostelecké knihovny. Letos se zúčastnilo 25 dětí a program jako vždy skvěle připravily 
knihovnice Věra Vykoupilová a vychovatelka družiny Markéta Jehlářová.  Pro nové 
čtenáře to byl slavnostní den a moc se na něj těšili. Přišli je podpořit rodiče                            
a místostarosta Města Kostelec na Hané Mgr. František Horák. Pomyslnou kmotrou při 
pasování byla paní Lilian Amann, která je autorkou knihy Pohádky a povídání z dávné 
Hané a sbírky poezie LovSlov, z níž dětem některé básně sama přečetla. 

     Královna Pohádka a komtesa Povídka přijely až z Písmenkového království                   
a pasování mohlo začít. Děti složily čtenářský slib, ve kterém slíbily, že se budou               
o knihy pěkně starat, nebudou do nich psát, kreslit ani je ničit a budou je opatrovat jako 
vzácný poklad. Královna vyzvala jednotlivě děti, aby poklekly, pasovala je mečem, 
předala jim pamětní list a hlavně kartičku knihovny. Od komtesy mladí čtenáři dostali 
medaili Už jsem čtenář, a hezkou knížku od Jiřího Žáčka Odemyky zamyky, která vyšla 
za podpory projektu SKIP Už jsem čtenář – Knížka pro prvňáčka. Po celou dobu 
programu měly děti připravené občerstvení. Nově pasování čtenáři si mohli půjčit 
v dětském oddělení knihovny svou první knihu. Mladým čtenářům přejeme spoustu 
krásných chvil strávených nad knihami. 

 
Za výše uvedené články Mgr. Věra Vykoupilová, knihovnice 

 
 



13 
 

KULTURA V OBCI 
 

 
ZÁJEZD NA MUZIKÁL NOC NA KARLŠTEJNĚ 

     Pro občany Kostelce na Hané jsme uspořádali 12. března 2015 zájezd na muzikál 
Noc na Karlštejně. Doprava autobusem byla hrazena MěÚ Kostelec na Hané. Zájem       
o představení byl velký. V Moravském divadle Olomouc nás čekal nádherný kulturní 
zážitek, všichni byli spokojeni. 

Mgr. Věra Vykoupilová, knihovnice 
 

DĚTSKÝ DEN 

     Ani v letošním roce město Kostelec na 
Hané nezapomnělo na naše děti a k oslavě 
jejich červnového svátku  uspořádalo dne 
31. 5. 2015 dětský den. I letos nám přálo 
počasí a tak se ve sportovním areálu 
Základní školy po druhé hodině odpolední 
sešlo na 230 dětí. Ty se hned po vyzvednutí 
kartiček pustily do plnění sportovních úkolů, 
které pro ně na deseti stanovištích připravili 
kostelečtí sokoli, lukostřelci, házenkáři, 
florbalisté, hasiči, kušisti, junáci a zástupci 
města. K podpoře dobrých sportovních 
výkonů pouštěl muziku pan Petřík. Kartička 
s potvrzením o zvládnutí všech úkolů 
opravňovala děti k vyzvednutí sladké 
odměny, špekáčku k opečení a dále byla 
vstupenkou na skákací hrad, trampolínu a do 
stánku s malováním na obličej. Vyplněná kartička navíc postupovala do slosování                
o hodnotné ceny v tombole. Areálem voněly velmi dobré makrely, které i s ostatním 
občerstvením byly připraveny v Penzionu Sport. 

     Na závěr patří poděkování těm, kteří dětský den podpořili a bez kterých bychom 
nemohli tak úspěšnou akci uskutečnit. Akci podpořili: Město Kostelec na Hané, JSDH 
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Kostelec n/H, TJ Sokol Kostelec n/H, TJ Sokol Kostelec n/H – HK, TJ Sokol Centrum 
Haná, kostelečtí junáci, Makovec a.s., Rudolfovo pekařství s.r.o., Jola v.o.s., Ladislav 
Hynek – starosta města, Mgr. František Horák – místostarosta města, Mgr. David Ševčík 
– ředitel Domova pro seniory, Penzion U Tří veverek – Lipová-lázně, Autoservis Za 
Humny Kostelec n/H – Luděk Hrazdil, Bazény-jímky-septiky Kostelec n/H – Michal 
Vožda, Libor Lekl – Motorest Podkova Kelčice, Tomáš, Petr a Josef Žilinčíkovi 
Kostelec n/H, Petr Kudláček Prostějov, Jiří Jelínek Kostelec n/H a Trafika na Sídlišti 
Sport Kostelec n/H, Alena Rubešová – Kostelec n/H. 

 

SPLNĚNÁ PŘÁNÍ EVY HRUŠKOVÉ A JANA PŘEUČILA 

     V pátek 6. března 2015 zavítali do 
našeho města zástupci hereckého umění, 
které určitě všichni dobře znáte. Za tak 
vzácnou návštěvu můžeme být vděčni 
kosteleckému rodáku Jiřímu Zbořilovi.    
O splněných přáních vyprávěl 
charismatický herec Jan Přeučil a jeho 
půvabná žena, první česká Popelka Eva 
Hrušková. Herecká dvojice vyprávěla 
nejen o zážitcích z divadelních 
představení, natáčení, ale zabrousili i do 
osobního života. Moderování večera se 
ujal sám Jiří Zbořil. Sám jsem se výše 
uvedené akce zúčastnil a musím 
konstatovat, že mně osobně by se líbilo, kdyby takových akcí pořádaných v našem 
městě bylo více. Pan Zbořil přislíbil, že v případě zájmu ze strany města, bude ochoten 
nám domluvit i další návštěvu z oblasti zábavy, herectví, hudby atd. Když jsem ovšem 
viděl zájem kosteleckých občanů o uvedené představení, tak pomalu začínám být 
skeptický v pořádání různých kulturních akcí v našem městě. Na známé herecké 
osobnosti se přišlo podívat 27 občanů, z tohoto počtu bylo 10 lidí z okolních obcí. Byl 
jsem překvapen, že se takové akce nezúčastnili ani ti, kteří neustále kritizují, že v našem 
městě není žádná kultura a nic se zde neděje. O zájmu našich občanů o kulturu v našem 
městě svědčí i účast na divadelním představení, které se uskutečnilo v sokolovně. 
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DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ V SOKOLOVNĚ 

     Poslední pátek 
v měsíci březnu město 
Kostelec na Hané 
pozvalo do kostelecké 
sokolovny zástupce 
hereckého umění 
z Brna. V 18:30 hodin 
začalo představení 
Don Quijote de la 
Ancha. Výše uvedená 
komedie se řadí mezi 
nehranější představení na evropském kontinentě. Režisérem komedie je známý herec, 
režisér pan Bolek Polívka. Představení bylo naplánováno na páteční podvečer, kdy již 
většina našich občanů je již doma a může využít kulturní nabídky. Za symbolické 
vstupné 100,- Kč této nabídky využilo 23 občanů našeho města…. 
 

Za články Dětský den, Splněná přání a Divadelní představení Mgr. František Horák, 
místostarosta města 

 

24. SETKÁNÍ KOSTELCŮ V KOSTELCI NA HANÉ 

     Dovolte mi, abych 
trošku nastínila 24. 
Setkání Kostelců 
v Kostelci na Hané pro ty, 
kteří se 20. června 
nezúčastnili nebo se 
nemohli zúčastnit: 
Program byl zahájen 
slavnostním průvodem od 
staré školy v 9:30 hodin, 
v čele průvodu jel na koni 
malý Hanák v kroji vedený Hanačkou, za nimi bryčka vezoucí vedení města - pana 
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starostu Ladislava Hynka, místostarostu Mgr. Františka Horáka, dále pak pana ministra 
zemědělství Ing. Mariana Jurečku, pana hejtmana Olomouckého kraje Mgr. Jiřího 
Rozbořila a pana prezidenta Kostelců Jana Nejedla.  

     Průvodu se účastnilo 14 Kostelců ze všech koutů České republiky a jeden zástupce 
ze Slovenské republiky. Dlouhý průvod došel do sportovního areálu za zvuků lidové 
hudby Holóbkova mozeka. Starosta setkání slavnostně zahájil, pan farář Mgr. Stanislav 
Matyáš vysvětil novou vlajku Kostelce na Hané a následoval bohatý program, který byl 
nejen na hlavním pódiu nabitý tancem, hudbou a dobrou náladou. Na pódiu se 
prostřídaly soubory Malý Kosíř a Kosíř, Kostelecké cvičenky, Věrná garda, NO 
PROBLEM, Jahanara, TS R.A.dance a mnoho dalších. V kostele sv. Jakuba St. probíhal 
koncert pěveckých sborů a saxofonového kvarteta, ve farní zahradě se konala výstava 
domácího zvířectva a také výstava Vojty Menšíka „Ze života našich předků“. Na 
sportovištích se konaly turnaje v malé kopané, ve stolním tenise, v tenise, ve florbale, 
myslivci pořádali střelbu na asfaltové terče a hasiči uspořádali netradiční soutěž 
v pivním útoku. Všichni soutěžící dostali diplomy a poháry, účastníci setkání také 
pamětní listy. V nové škole měli návštěvníci možnost si vyrobit v Tiffany dílničce 
originální skleněný šperk, shlédnout výstavu fotografií Jana Nejedla „Kostelce 
v Kostelci“. Umělecké kovářství Stawaritsch zpřístupnili svoji dílnu pro širokou 
veřejnost, takže se mohli všichni podívat na jejich šikovné ruce. Závěrem programu 
vystoupila pěvecká hvězda Josef Laufer, který oslnil svým šarmem a vstřícností. 
Program byl ukončen poděkováním pana starosty Ladislava Hynka a předáním štafety 
panu starostovi Františku Kinskému z Kostelce nad Orlicí, kde se bude příští rok setkání 
konat. 

     Záštitu nad 24. Setkání Kostelců převzali: Ing. Jiří Rozbořil – hejtman Olomouckého 
kraje, Ing. Marian Jurečka – ministr zemědělství a Mgr. Daniel Herman – ministr 
kultury. Na setkání se finančně podíleli: Olomoucký kraj a Ministerstvo zemědělství.                             

 
 

 
 
 
 

Lenka Kudláčková, DiS. 
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA 
 

60 ŽÁKŮ ZÁKLADNÍ ŠKOLY VYCESTUJE DO ANGLIE 

     Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy jako řídící orgán operačního programu 
vzdělávání pro konkurenceschopnost vyhlásilo v měsíci dubnu projekt na podporu 
výuky cizích jazyků ve školách. Během krátkého času se musely školy rozhodnout pro 
některou z variant a velmi rychle podat žádost, protože finančních prostředků v projektu 
nebylo zdaleka pro každou školu. Naše škola využila možnost a požádala o dotaci více 
jak 970 tisíc korun na zahraniční jazykový kurz pro dva učitele anglického jazyka              
a zahraniční jazykově-vzdělávací pobyt pro 60 žáků druhého stupně. K dnešnímu dni 
jsme obdrželi potvrzení, že požadované finanční prostředky máme přidělené v plné 
výši.  

     Doufáme, že 10-ti denní kurz pro učitele v Anglii se nám podaří zajistit již v průběhu 
prázdnin. Žáci se na sedmidenní jazykově-vzdělávací kurz mohou těšit v říjnovém, příp. 
listopadovém termínu. Vše záleží na výběru dodavatele – agentury, která bude pobyt 
v Anglii zajišťovat. Pro vybrané žáky 7. – 9. ročníku je plánováno 9 lekcí výuky 
anglického jazyka, které povedou rodilí mluvčí. Náplní pobytu bude nejen výuka, ale      
i poznávání kulturních památek cizí země. Jsme přesvědčeni, že tato mimořádná událost 
zvýší zájem a úsilí žáků o zvládnutí anglického jazyka, na který klademe trvale velký 
důraz. Pro zkvalitnění výuky jsme na začátku kalendářního roku pořídili nové zařízení 
do jazykové učebny za 150 tisíc korun. 

 

ROZLUČÁK 9. TŘÍD 2015  

     Závěr školního roku se pro vycházející žáky z naší kostelecké školy odehrál dle 
tradice v podvečer dne 25. června. Se žáky se přišli rozloučit nejen pedagogové, ale          
i řada hostů – rodiče, prarodiče, kamarádi, zástupci spádových obcí v čele s L. Hynkem 
a Mgr. F. Horákem. Nejlepšími žáky školy byli vyhlášeni Dominik Horák a Filip Turna. 
Věříme, že všichni vycházející žáci budou úspěšní v dalším studiu a učebních oborech, 
které si vybrali. Po slavnostním předání závěrečného vysvědčení před budovou nové 
školy promítli deváťáci účastníkům v audiovizuálním sále řadu fotografií ve formě 
vlastní prezentace. Úsměv i dojetí vyvolala řada fotografií dokládající devítileté 
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působení ve školních lavicích a společných akcích. Závěrečné pohoštění, které 
připravili žáci s rodiči i za pomocí sponzorů, bylo opět dokonalé. Věříme, že tradiční 
rozloučení bude trvalou vzpomínkou pro všechny účastníky. 
 

ŠKOLNÍ TENISOVÝ TURNAJ 

     Na konci školního roku 23. června 
byl uspořádán tenisový turnaj pro členy 
tenisového kroužku s názvem „O 
POHÁR LUCIE ŠAFÁŘOVÉ“. Byl to 
již 9. ročník, kdy se utkali žáci školy ve 
čtyřech kategoriích od nejmladších dětí 
1. stupně až po chlapce a dívky z 2. 
stupně. Po celý školní rok navštěvovalo kroužek tenisu 36 dětí pod vedením dvou 
vedoucích. Pan Zdeněk Jetelina vedoucí žáků 1. – 5. ročníku organizoval utkání 
mladých adeptů ve sportovní hale. Starší žáci a dívky odehráli svá klání na venkovních 
antukových dvorcích pod dohledem Miloslava Marcina, ředitele školy. Díky 
sponzorství některých rodičů se podařilo zajistit řadu hodnotných cen a nezbytné poháry 
pro vítěze jednotlivých kategorií. Díky paní I. Něničkové obdrželi všichni účastníci           
i keramické medaile. Všem rodičům, kteří podpořili turnaj dárky, nebo finančně 
případně organizačně v hale, děkujeme. Bylo potěšením a radostí sledovat s jakým 
zápalem a odhodláním přistupovali hráči ke všem utkáním. Budeme se těšit na nové 
zájemce o tenisový kroužek v dalším školním roce 2015 / 2016. Blahopřejeme všem 
vítězům a poraženým přejeme úspěch v příštím roce.   
 

Vítězové jednotlivých kategorií: 
 

NEMLADŠÍ ŽÁCI: MLADŠÍ ŽÁCI: 
1. Tomáš Vaněk 1. Lukáš Veselý   
2. Ondřej Oščádal 2. Štěpán Hruban 
3. Hana Horáková 3. Eliška Spurná 

DÍVKY – 2. STUPEŇ: HOŠI – 2. STUPEŇ 
1. Vendula Vybíralová 1. Dominik Horák 
2. Lucie Hrabalová 2. Filip Petrásek 
3. Michaela Tylová 3. Jan Ševčík 

Za výše uvedené články PaedDr. Miloslav Marcin, ředitel školy  
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JAK JSEM PROŽILA TÝDEN NA HORÁCH ANEB PO STOPÁCH YETTIHO 

     Hurá, konečně jedeme na hory. V neděli nás rodiče zavezli na nádraží do Prostějova. 
Chvíli jsme čekali, než přijede vlak. Potom jsme se rozloučili. Jeli jsme dvě hodiny a 
kolem oběda jsme přijeli do Ostružné. Na Penzion Anežka jsme šli asi půl km. Jak jsme 
dorazili, odložili jsme si batohy a chvíli jsme byli v jídelně. Paní učitelka nám dala klíče 
od pokojů, abychom se mohli ubytovat. Vybalili jsme se a měli jsme chvíli klid. 
Odpoledne jsme šli na běžky za kostel, na večer jsme se vrátili do penzionu. V 18 hodin 
podvečer jsme měli večeři a po večeři jsme se těšili na bazén. Pak následovala 
přednáška. Po ní byla večerka ve 22 hodin. 

     V pondělí ráno se na nás usmálo sluníčko a šli jsme  běžecký výcvik. V odpoledních 
hodinách jsme jeli na běžkách do Petříkova. Do Ostružné jsme šli kousek pěšky. Po 
večeři nás čekal bazén a přednáška na téma Nebezpečí hor, společenské hry a večerka. 
V úterý jsme jeli na Ramzovské sedlo. To jsme šlapali do kopce a potom jsme jeli na 
běžkách po rovince a z kopce. Na večer jsme se vrátili a měli jsme večeři a bazén. Po 
bazénu byla přednáška a večerka. Ve středu jsme byli celý den v Jeseníku. Tam jsme 
hráli hru s Yettim. Nasvačili jsme se, a šli jsme do informačního centra. Byli jsme i 
v muzeu a skládali jsme z Merkuru. Odpoledne jsme jeli zpátky do Ostružné. Po bazénu 
jsme měli přednášku a večerku. Ve čtvrtek byl celodenní výlet na Paprsek. To jsme jeli 
po rovince i z mírného kopce. Paní učitelky nás pouštěly samostatně. Jak všichni dojeli 
k cíli, šli jsme do restaurace. Tam jsme si dali horkou čokoládu a svačinu. Ti, co byli 
šikovní, jeli delší trasou zpět. Ti, co jeli delší trasu, tak viděli zmrzlé vodopády, které 
byly velmi krásné. Zpáteční cestou jsme jeli do Petříkova. Tam jsme čekali na pomalejší 
kamarády. A kolem čtvrté hodiny odpoledne si pro nás přijel skibus. Po návratu do 
Ostružné jsme měli osobní volno a připravovali jsme se na zimní olympiádu. Po večeři 
na nás čekal opět bazén. Ve společenské místnosti nám připravily paní učitelky 
vyhodnocení celého pobytu a pokojů. My děvčata jsme byly první za úklid pokojů. 
Dostávali jsme odměny. Šli jsme spát. V pátek jsme se balili, dopoledne byl naposledy 
bazén. Po bazénu jsme si odnesli batohy dolů do jídelny a šli jsme na malou procházku 
po okolí Ostružné, rozloučit se s krajinou Yettiho. Po obědě jsme si dali batohy na záda, 
běžky do ruky a šli jsme na vlak. Všichni se již těšili domů, máme spoustu pěkných 
zážitků, z Ostružné jsme jeli do Prostějova. Zde si některé děti vyzvedli rodiče. Ostatní 
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pokračovali do Kostelce na Hané, kde bylo ukončení celého lyžařského pobytu. Na 
horách se mi moc líbilo. Závěrem chci poděkovat paním učitelkám Mgr. Marii 
Zelinkové a Mgr. Jarmile Weissové a mamince Ladislavě Suchánkové za krásný pobyt 
na horách. 

     Již se těším na příští rok a moji spolužáci se mnou. 
    Za žáky 4. B Nikol Löfflerová 

 

MATEŘSKÁ ŠKOLA 
 

JARO V MATEŘSKÉ ŠKOLCE 

     Školní rok 2014 / 2015 skončil a začaly prázdniny. Je třeba zhodnotit, zda děti měly 
širokou a bohatou nabídku činností a aktivit. Každý měsíc jsme dětem připravily 
divadelní představení, které nám zahrály různé divadelní společnosti např. divadelní 
společnost Koráb, divadelní společnost Jana apod. Některá představení nacvičily samy 
učitelky. Děti jsou vždy nadšené, pozorně sledují děj, rády se do pohádek zapojují.  Po 
skončení si vždy s dětmi o zhlédnutých pohádkách vyprávíme, společně je hodnotíme 
nebo nakreslíme obrázky. Každoročně se těšíme na Den čarodějnic. Tak se také letos 
na konci dubna naše školka proměnila v čarodějnický hrad a děti se převlékly za 
čarodějnice, čaroděje a kouzelníky. Den začal čarodějnickým bálem ve třídě, při kterém 
se tancovalo, zpívalo a „řádilo“. Vše bylo povoleno.  Potom následoval průvod ulicemi 
v blízkém okolí MŠ. Že se dětem tento „čarodějnický“ den líbil, jsme viděli na jejich 
tvorbě - malování a modelování. K příležitosti Svátku matek navštívily děti z kroužku 
„Korálky“ kostelecký Domov pro seniory, aby svým působivým vystoupením potěšily 
všechny obyvatele. Děti tancovaly, zpívaly a recitovaly básně a na závěr všem seniorům 
rozdaly vyrobené papírové květiny.  

     Pro rodiče jsme uspořádali Den otevřených dveří. Zúčastnilo se ho však velmi málo 
rodičů. Je škoda, že této příležitosti nevyužily. Mohli poznat, jak v mateřské škole tráví 
jejich děti celý den. Tak jako na podzim jsme společně s rodiči provedli  úpravu školní 
zahrady,  jsme podobnou akci uspořádali i na jaře. Ta však nebyla tak úspěšná jako 
podzimní, zúčastnil se pouze pan Šulc, pan Bureš a pan Sychra. Tímto jim moc 
děkujeme. Úspěšně se rozvíjí také spolupráce s městskou knihovnou. Děti 
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z nejmladšího oddělení ji na jaře navštívily již dvakrát. Knihovnu si mohly pozorně 
prohlédnout. Zaujalo je, jak jsou knihy pečlivě uložené, učily se, jak se má správně 
s knihou zacházet. Na závěr si poslechly pohádku. S letošním školním rokem jsme se 
rozloučili opět posezením u táboráku, které se stalo již tradicí. Spolupracujeme již 
několik let s místními hasiči, kteří nám vydatně pomáhají a hudební skupinou „NO 
PROBLEM“, jejichž repertoár nás celým odpolednem provází.  

     Všem dětem naší mateřské školy přejeme krásné prázdniny plné sluníčka. Mateřská 
škola bude uzavřena od 13. 7. do 31. 8. 2015. 

                                   Ivana Kalábová, ved. uč. MŠ 

 

MATEŘSKÉ CENTRUM V KOSTELCI NA HANÉ 
 

      Mateřské centrum se již zabíhá 
a stále vítáme nově příchozí 
maminky, tatínky, ba i babičky s 
dětmi. Z uplynulých posledních 
setkání bylo např. možné 
navštívit některou z těchto 
aktivit: výroba vajíček, pletení 
kocarů, indiánské tvoření, 
ubrousková technika na 
krabice, výroba indiánských 
sukní a dovýroba 
čelenek, symetrické skvrny, bublifukování a barevné obrázky z bublin, pedig, sádrové 
sochy, výlet, bahnění a pískování, alobalové tvoření a stopy, plastelínování, špekáčky. 
O prázdninách  (červenec, srpen) mateřské centrum nebude, začne potom znova od září. 
Chtěla bych moc poděkovat městu za finanční dar, díky kterému jsme koupili koberec, 
aby si měly děti na čem hrát a do budoucna se měla na čem válet batolata  

     Pokud budete chtít přijít, můžete se ozvat Veronice Zapletalové na email 
mcknh@seznam.cz. Centrum bude probíhat každé úterý od 9:30 do 11:30 hodin (sraz 
před novou školou).  

mailto:mcknh@seznam.cz
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DOMOV PRO SENIORY KOSTELEC NA HANÉ 
 
 
 

V DOMOVĚ PRO SENIORY VYUŽÍVÁME ALTERNATIVNÍ ZDROJE 
ENERGIE 

     Od konce května máme v provozu systém využívající energii ze slunečního záření k 
ohřevu teplé užitkové vody. Na střechu domova, na její jižní stranu (viz foto), bylo 
umístěno 25 panelů solárních kolektorů, v nichž se ohřívá při slunečním záření solární 
kapalina. Tato kapalina je čerpadlem hnána více jak sto metrů dlouhým systémem 
potrubí do dvou tisícilitrových zásobníků, kde ohřívá studenou vodu. Teplota solární 
kapaliny při slunečném počasí přes 100 °C a výrazně tak přispívá k úsporám ve spotřebě 
plynu.  Ta se snižuje při slunečném počasí o více jak polovinu, ale konečné úspory 
energie bude možné vyčíslit až po skončení léta.  

Celá akce s přípravou projektové 
dokumentace, energetického auditu 
(který musí mít všechny veřejné 
budovy), žádosti o dotaci a vlastní 
realizace trvala více než rok. Vlastní 
realizace stála 842 tisíc včetně DPH, 
kdy 545 tisíc přispívá státní fond 
životního prostředí. Předpokládaná 
návratnost investice se pohybuje od 
pěti do osmi roků. Finanční úspora 
nám umožní vložit prostředky do údržby a oprav budovy.   

     Děkujeme zastupitelstvu města, radě města, starostovi, místostarostovi za rozhodnutí 
o realizaci tohoto projektu, jeho administraci a spolupráci při provádění prací 
samotných. Tuto akci realizovala firma PROPULS z Pardubic, která výběrové řízení 
vyhrála. Její profesionalitu je třeba ocenit, o jejich přítomnosti na domově jsme téměř 
nevěděli. 

                                                            Mgr. David Ševčík, ředitel 
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ŘÍMSKOKATOLICKÁ FARNOST KOSTELEC NA HANÉ 
 

 

NOC KOSTELŮ U SVATÉHO JAKUBA STARŠÍHO 

     Od roku 2001 se tradičně v pátek koncem května zpřístupňují kostely, kaple                    
a modlitebny v akci nazvané „Noc kostelů“. I když se nejprve jednalo o noční otevření 
kostelů, které začalo v Německu, dnes je tato mezinárodně rozšířená akce spojena 
s odpoledním nebo i dopoledním programem. Ne jinak tomu bylo i u nás, kde byl kostel 
sv. Jakuba Staršího otevřen v dopoledních hodinách, aby zde hostil vystoupení 
kosteleckých žáků ZUŠ Plumlov před zraky jejich spolužáků a kantorů.  

     Vlastní připravený program byl oficiálně zahájen v 16 hodin koncertem žáků ZUŠ 
Plumlov – pobočka Kostelec na Hané, v té době již pro širokou veřejnost. Ta opravdu 
přišla a vytvořila interpretům krásnou posluchačskou kulisu s výrazným aplausem po 
každém vystoupení. Pro netradiční vystoupení byla do Kostelce pozvána taneční 
skupina RUT, která předvedla několik tanců na hebrejské melodie a písně s biblickými 
texty. Soubor působí pod Cyrilometodějským gymnáziem v Prostějově a vede jej Eva 
Štefková. Po mši svaté obětované za rodiny byla krásnou slavnostní fanfárou z kostelní 
věže zahájena její prohlídka. Uvnitř chrámu bylo možné shlédnout videoprezentaci ze 
života farnosti, malou expozici svatých obrázků a kancionálů.  Pro děti byl připraven 
stůl plný omalovánek, zábavných tematických testů a křížovka. Tradičně byly na 
nástěnkách instalovány práce žáků místní školy. V literární podobě na téma Válka             
a mír, ve výtvarné na téma kostel, eucharistie. Kulturní mozaiku letošní kostelecké Noci 
kostelů doplnilo večerní vystoupení Svatojakubského chrámového sboru pod vedením 
Marty Pluháčkové. Početný sbor představil část svých nacvičených skladeb z pásma 
Popelka nazaretská. V tichu nočního kostela probíhala poslední část programu, a tou 
byla modlitba v září svíček s melodickým podkreslením kytarového doprovodu. 
Požehnáním městu a světu uzavřel P. Stanislav Matyáš letošní Noc kostelů, která se 
mohla i díky jemu v našem kostele uskutečnit. Poděkování také patří všem, kteří 
jakýmkoli způsobem přispěli k uskutečnění celého programu.  
 

ADOPCE PÍŠŤAL KOSTELECKÝCH VARHAN 

     Varhany v kostele sv. Jakuba Staršího v Kostelci na Hané byly postaveny v roce 
1899 kutnohorskou firmou Jana Tučka, aby nahradily červotočem provrtané varhany 
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pocházející z roku 1760, které již nešly zachránit. Na jejich pořízení velkou měrou 
přispěl kníže Lichtenštejn. Od té doby významně doprovázely liturgické obřady                 
a slavnostní koncerty.  Po rekvírování píšťal v roce 1917 se až v roce 1926 dočkaly 
jejich opětovného navrácení. V roce 1934 prošly generální přestavbu rozšířením do 
stávající podoby dvoumanuálového nástroje s pedálem a konečným počtem 23 rejstříků 
a 1134 píšťal. V minulém století se již dvakrát opravovaly. Po tak dlouhé době již 
dochází tomuto stařičkému nástroji dech. Nefungují mu všechny rejstříky, některé tóny 
již nedokáží zahrát čistě a hlavně jsou napadeny dřevokazným hmyzem. Dalším 
nečinným přihlížením bychom uvedli náš překrásný hudební nástroj ke zkáze. Z těchto 
důvodů jsme se rozhodli, po několikaletém oddalování, k provedení generální opravy 
právě v letošním roce. Celková částka na záchranu varhan činí 750 000 Kč. Bude 
pořízen nový ventilátor. Ten zajistí vhánění vzduchu o stejné vlhkosti jako je prostor 
varhan, tím nebude docházet ke kondenzaci vlhkosti ani budoucímu vysušování a tím 
praskání dřeva píšťal. Po vyčištění celého hudebního nástroje a nahrazení vadných částí, 
dojde k ošetření dřeva proti červotoči. Konečnou fází bude uvedení varhan do 
požadované koncertní kondice.  

     Budeme vděčni všem, kdo finančně podpoří náš společný záměr a napomohou 
uchovat neoddělitelnou součást zdejšího kostela pro budoucí generace. 

Nabídka možností pro příspěvek na opravu varhan: kostelní pokladnička pro 
anonymní a příležitostné dary; adoptování píšťal v hodnotě 500 Kč za píšťalu                       
s vystavením pamětního certifikátu; nebo sponzorský dar s vystavením příjmového 
dokladu a pamětního certifikátu. 
 

     Kontaktní osobou je P. Stanislav Matyáš, na kterého je možné se obrátit s vyřízením 
daru, nejlépe každé pondělí a pátek mezi 16 až 17 hodinou, nebo po telefonické domluvě 
na čísle 731 788 260. Stejně tak je možné se obracet v úřední hodiny na místostarostu 
Mgr. Františka Horáka, který na Městském úřadě v Kostelci na Hané zprostředkuje 
vyřízení daru, pamětního certifikátu i příjmového dokladu. Telefon: 725 132 527,            
e-mail: místostarosta@kostelecnh.cz. Snad již o letošních Vánocích se nám budou moci 
varhany odvděčit překrásnou hudbou ve svém plném rozsahu a s uzdraveným dechem.    

    Za výše uvedené články Ing. Jiří Vrba 
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POVĚSTI Z KOSTELCE NA HANÉ A OKOLÍ 
 

     Pro třetí pokračování pověstí a historek, které zapsal kronikář Jan Drápal začátkem 
20. století do místní pamětní knihy, jsem vybral téma přízraků. Toto téma se objevuje 
ve většině lokalit, kde se podařilo dochovat dávné pověsti a vyprávění. Přízrak bylo 
něco, co bylo spatřeno a vymykalo se, do té doby, lidskému poznání nebo rozumnému 
vysvětlení. Protože se setkání s přízraky stávalo většinou v noci a o samotě, neměl nikdo 
z účastníků odvahu blíže prozkoumat, co vlastně vidí a raději se snažil zachránit svůj 
život.   

1. O černém chlapu a psu 
I. 

     Ignác Slíva, obecní strážník, vyprávěl, že když chodil za nevěstou, tu jednou, když 
přišel ke stodole Smutných č. 85, v uličce, náhle se mu objevil veliký, černý chlap, který 
stále rostl do výšky. Slíva, aby mohl jíti kupředu, pomodlil se, načež zjevení mu 
uvolnilo cestu a v témž okamžiku zmizelo. Tentýž případ, v těchže místech, vyprávěl 
mi můj otec.  

II. 
     Jan Křeček 80 letý stařeček vyprávěl tuto příhodu: V noci přes most u domku č. 34 
bál se každý jíti. Vykládalo se, že tam straší. Jednou jeden mladík honosil se svojí 
nebojácností a prohlásil, že ve 12 hodin v noci přes hrůzostrašný most půjde a že se mu 
nic nestane. Slibu svému dostál a druzí, kteří ho chtěli vyzkoušeti, čekali ve slušné 
vzdálenosti, hoříce zvědavostí, jak to dopadne. Mladík šel, a když přišel za roh domu    
č. 34, spatřil na můstku ohromného černého psa, který na něho zuřivě hleděl a nepokojně 
šlehal ocasem. Mladíku nechtělo se přes můstek, ale chtěje se přeci dostati na druhou 
stranu a tudy pak do Mlýnské ulice a po silnici přijíti k ostatním naň čekajícím, aby 
takto dokázal svoji zmužilost, umínil si, že tiše přebrodí mělký potok. Ale pes, jakmile 
jeho úmysl zpozoroval, vstal, rostl do výše, roztáhl tlapy a chtěl se odvážlivce zmocnit. 
Poděšený mladík rychle se obrátil a utíkal zpět a bázní jat, ani se nepodíval, není-li 
obludou pronásledován. Zařekl se, že jakživ nepůjde pokoušeti strašidla.  
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III. 
     O téže obludě vyprávěl mi i můj otec. Objevila se mu u domu č. 89, kde se mu 
položila přes cestu. Nebyla ale tak ukrutná. Udělal kříž, obešel ji, obluda nechala ho 
s pokojem a zmizela. 

2. Obrázek P. Marie u stařechovské silnice 

     Starý Karásek zcela vážně tvrdil a dokazoval, že každý den o půlnoci přinese si 
k tomuto obrázku mrtvý postel a leží na ní hodinu. Pak zmizí i s postelí.  

     Jednou šli mužští a ženské podél Kalvy u stařechovského mlýna. Podívajíc se 
k silnici a spatřili bílého kostlivce, kterak si upravuje postel, obrátil se k nim a hrozí 
jim. Co jim všem nohy stačily, dali se na útěk do Stařechovic…. 

3. O ohnivém vozu 

     K první křižovatce přes silnici z Kostelce do Prostějova pojí se následující pověst: 
Před více než 100 lety šel jistý Dvořák statný a silný muž v noci z Prostějova do 
Kostelce. Dráhy tehdy ještě nebylo. Když přišel k první křižovatce, která tehdy byla 
obyčejnou polní cestou, spatřil od kosteleckých Sarasů jeti s neobyčejnou rychlostí 
ohnivý vůz. Dvořák se zastavil a čekal, co by to byl za vůz, který ani nehrčel a jel, že 
ho ani slyšeti nebylo, jakoby se ve vzduchu vznášel. Koně se ani půdy nedotýkaly. Jat 
pověrečnou hrůzou, Dvořák, když kočár se k němu přiblížil, udělal kříž. V kočáře jeli 
dva pánové v podivném fantastickém úboru, špičatou bradou, špičatýma dlouhýma 
ušima a orlím nosem. Oči měli veliké a zářily jim jako uhlíky. Do kočáru zapřažena 
byla zvířata, o nichž nemohl říci, že by to byly koně, nebo cokoliv jiného. Páni se mu 
poklonili, pokynuli mu, aby se nebál, a když Dvořák zašel několik kroků a ohlédlo se, 
kočár zmizel, jakoby se do země propadl.  

     Co přesně bylo příčinou vidin přízraků, se dnes již nedozvíme. Ústním podáním 
mohly být upraveny a zveličeny. Jisté je, že kostelečtí se s nimi setkali, a to 
s nezapomenutelným zážitkem. Nechám na každém, aby si našel vysvětlení oněch 
sepsaných příhod. 

Ing. Jiří Vrba 
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MILOVANÁ SVOBODA 

Zas v porobě a útlaku, 
ocitla se naše zem, 

mladičká republika plná smutku, 
utlačena byla německým národem. 

 
Obranu pevnou, jež budovala, 

opustit musela bez boje a výstřelu, 
krajina naše, co vzkvétat měla, 
s pláčem zakouší nesvobodu. 

 
Nepomůže jí tatíček milovaný, 
který nad ní od malička dlel, 
národem tolik zbožňovaný, 

před nejtěžší zkouškou od ní odešel. 
 

Krutých šest roků pod árijskou rasou, 
lid český mnoho útrap zažíval, 

v obavě a strachu, před vojáků masou, 
smrt okusil, kdo jen náznakem vzdoroval. 

 
Až z východu a za mořem širým, 

naděje lepších časů toužebně přišla, 
tam stateční lidé odhodláni pomoci druhým, 

na bojištích hrdinská vítězství vzešla. 
 

Celou zemí vypuklo nadšení, 
v květnu vítána byla reků vojska, 
tyranů armáda prchala ve zděšení, 

z velké říše zbyla jen troska. 
 

Mnoho mrtvých, bídy, hoře, 
prolité lidských slzí potoky, 

bude snad již věru dobře, 
nechť neokusí válek naše dítky. 

Ing. Jiří Vrba 
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TJ SOKOL KOSTELEC NA HANÉ – HK 
 

MINI HÁZENÁ 

     Družstva mini házené hrají ve dvou věkových kategoriích, mini mladší a starší. 
Během jarní části soutěže obě družstva odehrála 8 soutěžních kol. Jako závěrečné – 
poslední kolo je tzv. superfinále. Pro mladší mini se odehrálo dne 6. 6. 2015 
v Žeravicích, za účasti 15 družstev. Pro starší mini se superfinále konalo tak jako loni 
v Horce nad Moravou dne 7. 6. 2015 a tohoto turnaje se zúčastnilo 13 družstev. Turnaje 
mini mladší se uskutečnily v Olomouci, Hranicích, Senici na Hané, Horce nad Moravou 
a také dva turnaje jsme hostili i my v Kostelci na Hané. Starší mini žáci se účastnili 
turnajů ve Velké Bystřici, Prostějově, dvou turnajů v Litovli a i v této kategorii jsme 
dvakrát pořádali turnaje u nás v Kostelci na Hané. 

     Tým mladších mini je složen ze 14 hráčů, kde polovinu týmu tvoří dívky. U starší 
mini je počet hráčů 12 a 1 dívka. Celkem se tréninků mini házené účastní 26 hráčů, kteří 
se zapojují do turnajů. Z důvodu velké počtu dětí na trénincích se pro jarní část tým 
trenérů rozšířil o Miloše Dofka, Petra Kocourka, Miroslava Roje a Lubomíra Valčíka. 
Poděkování patří všem hráčům a rodičům za podporu. 

Trenér mini házené Jan Grepl  

MUŽI 

HÁZENKÁŘI ZAKONČILI SEZÓNU ÚSPĚŠNĚ. 

     Družstvo mužů TJ Sokol Kostelec na Hané v sezóně 2014 - 15 bylo účastníkem 
druhé ligy a již v úvodu je třeba říci, že si naši hráči vedli velmi dobře. Po předcházející 
sezóně bylo třeba vyřešit hodně otázek týkajících se především jak dál pokračovat 
v činnosti družstva mužů. Bylo třeba poskládat kádr družstva a hledal se i trenér. 
Trenérského žezla se ujal pan Jiří Grepl, člověk, který má bohaté trenérské zkušenosti 
a v našem oddíle jako trenér již působil. Do společné přípravy, která byla zahájena 
v srpnu 2014, bylo povoláno celkem 26 hráčů, z nich potom bylo vytvořeno družstvo, 
před které byl postaven výkonnostní cíl 8. místo. 
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Družstvo tvořili hráči: 

Pavel Navrátil, Jan Mayer, Martin Grulich, Jan Smékal, Milan Varhalík, Karel Diviš, 
David Palička, Jiří Vymětal, Pavel Přikryl (hráč, který pravidelně nastupoval v extralize 
v dresu HC Zubří), Jan Grepl, Petr Zapletal, Martin Švec, Marek Dostál (současně hrál 
1. dorosteneckou ligu za HC Zubří), Jindřich Prášil, Václav Prášil, Michal Frelich, 
Tomáš Frelich, Josef Humpolíček, Jan Oščádal, Marek Grepl a Jiří Kopecký. Trenérem 
byl Jiří Grepl, vedoucí družstva Radek Navrátil a Miloš Dofek. Masérka Marcela 
Hochvaldová. 

     Na úspěchu se střelecky podíleli: Smékal 118 vstřelených branek, Přikryl 103, 
Vymětal 67, Varhalík 66, Švec 65, Grulich 54, Dostál 45, Palička 20, Grepl Marek 16, 
Diviš 16, Zapletal 12, Grepl Jan 9, Humpolíček 7, Frelich Michal 6, Oščádal 5, Prášil 
Václav 4, Ševčík 2, Prášil Jindřich 2, Frelich Tomáš 2. 

Konečná tabulka: 

1. Sokol V. Meziříčí  22   16   1     5 651 : 585   33 
2. Ivančice                22 15 2   5 606 : 539   32 
3. Hustopeče  22 13 2   7 656 : 582   28 
4. Napajedla  22 10 3   9 666 : 644   23 
5. Sokol Kostelec n/H  22 11 0 11 619 : 570   22 
6. Juliánov   22 10 2 10 626 : 617   22 
7. Maloměřice  22 10 1 11 592 : 600   21 
8. Sokol Prostějov  22   7 5 10 635 : 643   19 
9. SK Kuřim  22   8 1 13 584 : 686   17 
10. KP Brno B  22   8 1 13 677 : 706   17 
11. Telnice   22   6 4 12 555 : 603   16 
12. Bohunice B  22   6 2 14 557 : 649   14 

 

     Hráči a vedení družstva touto cestou děkují svým příznivcům za jejich projevenou 
přízeň a těší se s nimi na utkáních v nové sezoně 2015 / 2016.  

     Více informací a výsledky je možné dohledat na webových stránkách Českého svazu 
házené (www.chf.cz) nebo na stránkách deníků Prostějovský Večerník 
(www.vecernikpv.cz), Týdeník Prostějovska (www.itydenik.cz) a Prostějovský Týden 
(prostejovsky.denik-cz). 

Lukáš Chalupecký, starosta TJ   
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Družstvo mužů po vítězném utkání s Prostějovem: 

Zleva klečí: Martin Grulich se synem, Pavel Přikryl, Milan Varhalík se synem, David Palička, 
Jindřich Prášil, Marek Dostál. Stojí zleva: Ladislav Hynek (starosta města), David Ševčík, Jan 
Mayer, Alois Mačák (náměstek hejtmana Olomouckého kraje), Jan Smékal, Martin Švec, Karel 
Diviš, Jan Oščádal, Pavel Navrátil a trenér Jiří Grepl. Před hráči leží Lukáš Chalupecký (starosta 
TJ Sokol Kostelec na Hané – HK). 

 
KLUB KUŠÍ SAVANA 

 

NABITÁ LETNÍ SEZÓNA 

     Prázdniny začínají a oproti ostatním, kteří se mohou těšit na období volna a oddechu, 
před námi je nejpernější část letošní sezóny. Již o posledním červnovém víkendu náš 
oddíl uspořádal pro kadety, juniory a ostatní střelce soustředění ve Vojtěchově, kde se 
především trénovala střelba, probírala se teorie, správný postoj, dýchání a mezinárodní 
soutěžní pravidla a zájemci si mohli vyzkoušet opravu omotávky tětivy. Perný víkend 
byl samozřejmě zpestřen spoustou her a soutěží. Večer nechybělo posezení u ohně             
a opékání špekáčků. Za všechny účastníky mohu říct, že jsme si to patřičně užili. 



31 
 

     Dále jsme se zúčastnili 
mezinárodního závodu Bohemia 
Cup, který se konal 
v Otrokovicích od 3. do                  
5. července. Mimo české střelce 
sem zavítaly i výpravy 
z Německa, Maďarska, Francie a 
Chorvatska. Ve velké 
konkurenci světových špiček se 
však zástupci Savany neztratili, 
v nejmladší kategorii se Lukáš 
Andrés a Dominik Fifka umístili na krásném druhém a třetím místě. Ve svém prvním 
velkém závodě se vedlo i Tereze Skládalové, které třetí místo uteklo o pouhých 13 bodů. 
Spousta střelců si i přes nepolevující horko nastřílela osobní rekordy. 

Výsledky: 

Ženy: Hana Nedělníková 1596 b. (6. místo), Jaroslava Nedělníková 1557 b. (8. místo), 
Irena Hynková 1410 b. (9. místo) 
Muži: Jan Nedělník 1626 b. (10. místo), Josef Nedělník 1554 b. (11. místo) 
Senioři: František Sedláček 1435 b. (7. místo)  
Junioři: Karolína Hynková 1396 b. (6. místo) 
Kadeti: Lukáš Andrés 1490 b. (2. místo), Dominik Fifka 1387 b. (3. místo), Tereza                                                       
Skládalová 1374 b. (4. místo)  

     Tím však naše letní aktivity nekončí. 25. a 26. července pořádá náš oddíl Savana 
venkovní mistrovství České republiky v Čechách pod Kosířem, před závodem 
v Litultovicích poslední větší přípravu pro výběr střelců, kteří se budou účastnit 
Mistrovství světa na Bajkale. Z naší republiky se chystá výprava třinácti reprezentantů, 
z nichž právě sedm od nás ze Savany bude závěrem srpna hájit barvy naší země. 
Zastoupeny budou všechny kategorie kromě nejmladších kadetů. O této vrcholné 
události vám určitě v dalším vydání Kosteleckých novinek podáme zprávu. 
 

Josef Nedělník, předseda klubu 
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NOVÁK CUP 2015 
 

 

     Na krásných 
kosteleckých kurtech 
proběhl v sobotu 27. 6. 
2015 tenisový turnaj 
Novák Cup. V letošním 
roce se mezi účastníky 
objevily dva nové páry - 
bratři Ladislav a 
František Škrabalovi a 
Leoš Doseděl spolu 
s Milanem Vévodou, 
kteří jednoznačně obohatili a zkvalitnili celkovou úroveň turnaje. Hráče na kurtech sice 
vítal déšť, který však nevydržel dlouho a byl vystřídán pro tenis velmi příznivým 
počasím. Byla by velká škoda, aby neproběhl již 12. ročník a byla porušena tato 
nádherná sportovní tradice. Hráči jako v posledních letech bojovali ve dvou tříčlenných 
skupinách každý s každým. První a druhý ve skupině pak hráli křížem semifinále                
a vítězové potom o první místo, poražení semifinalisté bojovali o místo třetí. To 
obsadila dvojice Ladislav a František Škrabalovi, druhou příčku vybojovali po krásném 
a napínavém zápase kamarádi Stanislav Preisler a Svatopluk Zbořil a vítězi se stali 
Zdeněk Jetelina a Martin Šilhánek. Během celého turnaje byly k vidění míče, za které 
by se nemuseli stydět ani špičkoví profesionální hráči. Přestože byl turnaj po sportovní 
stránce velmi kvalitní, hlavním cílem všech hráčů bylo především se nezranit, setkat se 
s kamarády a probrat celý tenisový rok. 

     Během turnaje i po jeho ukončení se o všechny hráče vzorně starala Jaruška 
Marcinová a dohlédla, aby nikdo netrpěl hladem ani žízní. Tady je na místě poděkovat 
firmě MAKOVEC, která již několik roků sponzoruje náš turnaj a tak se hráči těší nejen 
na sportovní zážitky ale i na závěrečný guláš. Velké poděkování patří i Miloslavu 
Marcinovi za vzornou organizaci a celkovou přípravu turnaje. 

     Přátelé a příznivci tenisu, poslední sobotu v červnu 2016 na viděnou. 

Jaroslav Kiršbaum 
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JSDH KOSTELEC NA HANÉ 

Vážení čtenáři, 

     polovina letošního roku je za námi a tak mi dovolte, abych touto formou shrnul 
dosavadní činnost kosteleckých hasičů. 

     Stěžejní je pro nás jednoznačně zásahová činnost. K datu 1. červenci (včetně) 
jednotka zasahovala u 18 mimořádných událostí. I když se i letos dá sledovat trend 
mírného poklesu počtu událostí, tak se většinou jedná o zásahy náročnější a bohužel          
i tragičtější. Zasahovali jsme u 10 požárů, 6 dopravních nehod, jednou jsme likvidovali 
obtížný hmyz a jednou se řešil únik chemikálií do vodního toku. 

     První výjezd si jednotka odbyla v odpoledních hodinách 5. ledna, kdy jsme 
vyjížděli  k zahoření uvnitř rodinného domu  na ulici Husovu v Kostelci. Velmi náročný 
zásah nás čekal jen o několik dní později. 14. ledna, chvíli po poledni, došlo nedaleko 
Kostelce k velmi  vážnému střetu dodávky s vlakem. Těžce zraněného řidiče se z trosek 
jeho vozu podařilo vyprostit až po více než hodinové snaze tří hasičských jednotek. Přes 
veškerou péči hasičů a následně i lékařů si bohužel tato nehoda vyžádala jeden lidský 
život. 18. února jsme v nedalekém Lutotíně zasahovali u rozsáhlého požáru seníku              
a například 27. března v podvečer jsme vyjížděli k požáru rodinného domu 
v Přemyslovicích. Oteplení bývá pro hasiče ve znamení  určitých specifických zásahů. 
Jsou to například nehody motorkářů.  První takovou jsme řešili 23. dubna dopoledne        
u Hluchova a zatím poslední pak 1. července nedaleko Lutotína. Společným aspektem 
těchto nehod bývá nepřiměřená rychlost a vážná zranění účastníků. Ač se může zdát 
jedna z nejdůležitějších dopravních tepen našeho okresu R46 daleko od Kostelce, tak      
i sem naše jednotka jezdí. Zatímco první výjezd na R46 byl z kategorie drobných 
zásahů, ten druhý z 9. června se naopak řadí mezi náročné. Došlo ke srážce dvou 
kamionů, přičemž v jednom z nich zůstal zaklíněný řidič a vše navíc zkomplikoval 
požár, který na místě nehody vypukl. Zásah naší jednotky u této události přesáhl šest 
hodin.  Pokud mluvíme o náročných zásazích, tak určitě nemůžeme vynechat požár 
porodny prasat ve Vícově 17. června. Necelou třičtvrtěhodinku po poledni došlo kvůli 
závadě na elektroinstalaci k požáru porodny, kde se v tu dobu nacházelo necelých 400 
selat a dalších 40 prasnic. Zásah velmi komplikovalo velké množství kouře a vysoká 
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teplota.  Díky snaze všech zasahujících hasičů i zaměstnanců družstva se ale podařilo 
většinu zvířat zachránit. 

     Nedílnou součástí činnosti hasičů je i preventivní činnost. I v letošním roce jsme 
pomohli místní základní škole s uspořádáním branných dnů. V preventivně výchovném 
programu Hasík jsme zajistili výuku v oblasti požární ochrany na základních školách 
v Kostelci, Čelechovicích, Olšanech, Klenovicích a Mostkovicích. Hasiči a kultura, 
pojmy, které k sobě už historicky nedílně patří. To, že jsme spolu s hasiči z Bílovic          
a Lutotína v lednu uspořádali tradiční hasičský ples, opět velmi vydařený, asi nikoho 
nepřekvapí. Nepřekvapí pak určitě ani naše účast na největší sportovně - kulturní akci 
naší obce v tomto roce – Setkání Kostelců. Hasičská soutěž je neodmyslitelně spojená 
s každým ročníkem setkání. Na rozdíl od ryze sportovních soutěží u hasičů nikdy nešlo 
o výsledky, ale vždy především o zábavu. V tomto duchu jsme se snažili postavit i naší 
soutěžní trať na sídlišti. Nejednalo se o žádný silový závod, ale pohodovou trať, kterou 
zvládl opravdu každý. Jako zpestření jsme pak pro diváky i soutěžící zajistili i dvě 
ukázky. Tu první obstaraly hasičky ze Zdětína se svou parodií na požární zásah,                  
o druhou se postarali hasiči z Protivanova, kteří předvedli správné zásady chování při 
požáru oleje v pánvičce. Věřím, že všichni, kdo se přišli, třeba jen na chvíli, na 
hasičskou soutěž podívat toho určitě nelitovali. 

     S hasiči byla spjata ještě jedna, byť menší, akce. 1. července do Kostelce zavítala 
jízda historických hasičských automobilů, která je pořádána pouze u příležitosti 
celorepublikového 
hasičského sjezdu, který se 
letos uskutečnil 4. července 
v Pardubicích. Součástí této 
návštěvy, pro Kostelec 
historicky úplně první, byl i 
malý ceremoniál spjatý 
s předáním pamětních stuh 
k historickým praporům. 

 

Petr Látal, velitel 

http://lenalatalova.rajce.idnes.cz/Propagacni_jizda_2015
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24. SETKÁNÍ KOSTELCŮ DNE 20. 6. 2015 
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ZŠ – Školní tenisový turnaj

Vítání dětí dne 18. 4. 2015

ZŠ – Rozlučák 9. tříd 2015Městská knihovna

MŠ – Jaro v mateřské školce
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